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PROTOKÓŁ NR 15/2019 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Czarnkowsko -Trzcianeckiego 

z dnia 14 marca 2019 r. 

 

 

W dniu 14 marca 2019 r. o godz. 9.00 w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie rozpoczęło 

się XV posiedzenie Zarządu Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego. 

W posiedzeniu uczestniczyli:  

1. Feliks Łaszcz – przewodniczący Zarządu, 

2. Sławomir Kryger – z-ca przewodniczącego Zarządu, 

3. Krzysztof Czarnecki – członek Zarządu, 

4. Waldemar Pawłowski  – członek Zarządu, 

5. Jan Pertek – członek Zarządu. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli zaproszeni goście oraz pracownicy Starostwa 

Powiatowego w Czarnkowie wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Starosta powitał zebranych i tym samym rozpoczął XV posiedzenie Zarządu stwierdzając, iż                    

w dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 5 członków Zarządu.  

Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Analiza wynagrodzeń w domach pomocy społecznej prowadzonych przez powiat w kontekście 

pisma pracowników DPS w Gębicach o zwiększenie wynagrodzeń - spotkanie z dyrektorem  

i główną księgową Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w tej sprawie. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Trzciance. 

3. Wybór firmy do opracowania analizy i oceny bieżącej sytuacji zakładów opieki zdrowotnej                           

w Czarnkowie i Trzciance oraz procesów ich restrukturyzacji.  

4. Sprawy z zakresu edukacji: 

1) założenia do arkuszy organizacyjnych dla szkół i placówek w roku szkolnym 2019/2020, 

2) pomoc zdrowotna dla nauczycieli oraz nauczycieli emerytów szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez powiat w I kwartale 2019 roku, 

3) wniosek Stowarzyszenia Bezpieczny Port o nieodpłatne udostępnienie hali  w Trzciance. 

5. Przyjęcie bilansu z wykonania budżetu powiatu za 2018 rok. 

6. Informacja z otwarcia ofert w przetargu nieograniczonym na budowę sali gimnastycznej wraz 

zapleczem sanitarno-higienicznym oraz termomodernizacją i remontem przyległego do niej 

budynku dydaktycznego Liceum Ogólnokształcącego w Czarnkowie. 

7. Prośba Komendanta Powiatowego Policji w Czarnkowie o wsparcie finansowe zakupu 

radiowozów służbowych w bieżącym rok. 

8. Wnioski i interpelacja radnej Izabeli Bobińskiej skierowane do Zarządu Powiatu i Starosty. 

9. Przyjęcie protokołów z dwóch poprzednich posiedzeń. 

10. Sprawy różne. 

Proponowany porządek posiedzenia został przez członków Zarządu przyjęty i stanowi załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu.   
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Ad.1 

Analiza wynagrodzeń w domach pomocy społecznej prowadzonych przez powiat w kontekście pisma 

pracowników DPS w Gębicach o zwiększenie wynagrodzeń - spotkanie z dyrektorem  

i główną księgową Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w tej sprawie. 

 

Zarząd spotkał  się z dyrektorem Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Trzciance w celu 

analizy wynagrodzeń w domach pomocy społecznej prowadzonych przez powiat w kontekście pisma       

( zał. nr 3 ) pracowników DPS w Gębicach o zwiększenie wynagrodzeń. Pracownicy                                         

w skierowanym do dyrektora jednostki, Starosty, do Rady Powiatu oraz do Komisji Zakładowej NSZZ 

„Solidarność” liście żądają podniesienia niskich wynagrodzeń pracowników działów medyczno-

opiekuńczo-terapeutycznych oraz pracowników administracji i obsługi wskazując, na niezwykle 

trudną prace z chorymi pensjonariuszami, że wymaga się od nich odpowiednich kwalifikacji, że 

uczestniczą w szkoleniach zwiększając swoje umiejętności, a ich wynagrodzenia nadal pozostają na 

bardzo niskim poziomie. Niskie płace powodują brak zainteresowania podjęciem pracy w tego typu 

placówkach, co skutkuje obciążaniem pracowników dodatkowymi obowiązkami bez wzrostu kwoty 

wynagrodzenia. Jak wskazują w swoim piśmie, większość osób zatrudnionych w DPS Gębice to 

pracownicy z długoletnim stażem pracy, który wlicza się do podstawowego wynagrodzenia aby 

osiągnąć poziom płacy minimalnej. Stąd oczekują podniesienia o 500 zł brutto swoich  wynagrodzeń 

zasadniczych.  

Dyrektor PCPR przedstawiła zbiorczo-porównawcze zestawienie wynagrodzeń pracowników 

we wszystkich domach pomocy społecznej ( zał. od nr 4 do nr 7 ), wskazując na ilość osób, których 

wynagrodzenia zasadnicze są niższe od aktualnej płacy minimalnej. Doliczenie do niej dodatku 

stażowego oraz premii pozwala na zachowanie jej poziomu bez potrzeby wypłacania dodatku 

wyrównawczego. Jednak zapowiadana od przyszłego roku zmiana, według której płaca minimalna ma 

stanowić wynagrodzenie zasadnicze pracownika, w sytuacji naszych DPS-ów będzie istotnym 

problemem.  

Po wysłuchaniu dyrektora PCPR wywiązała się dyskusja wśród członków Zarządu. Zgodnie 

stwierdzono, że pracownicy dps-ów należą do grupy osób, których wynagrodzenie pozostają na 

bardzo niskim poziomie i nie  jest  nie są adekwatne do wykonywanej pracy, a zaznaczyć należy, że 

nie jest to łatwa praca, szczególnie  w domach dla psychicznie chorych osób. Szczególnie niskie 

wynagrodzenia mają pracownicy DPS – u w Trzciance i Gębicach. Pracownicy DPS – u w Wieleiu 

mają nieco wyższe wynagrodzenia, co spowodowała  prowadzona polityka kadrowa w tej placówce.  

Uwagę zwrócono na  różnicę wynagrodzenia głównych księgowych, gdzie główna księgowa DPS – u 

w Wieleniu otrzymuje znacząco wyższe wynagrodzenie. Zarząd widzi konieczność zwiększenia 

wynagrodzeń pracowników dsp – ów, powyżej 3% wcześniej zaplanowanych w budżecie powiatu na 

ten cel, jednak przed podjęciem ostatecznej decyzji co do wysokości wzrostu wynagrodzeń ustalono, 

że dyrektorzy domów pomocy społecznej mają przygotować symulację 7 % wzrostu wynagrodzeń,                           

z wyjątkiem kierowników jednostek, dla których wyliczenie ma obejmować 2 % wzrost płacy.  

Zarząd powróci do tematu na kolejnym posiedzeniu. 

Ad.2 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Trzciance. 

 

 Zarząd na wniosek dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przystąpił do podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Organizacyjnego jednostki.  

Dyrektor PCPR wyjaśniła, że obecnie obowiązujący Regulamin Organizacyjny Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Trzciance został uchwalony uchwałą Nr 301/2012 Zarządu Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 20 grudnia 2012 r.  

Przedłożoną, w dniu dzisiejszym, wersję regulaminu organizacyjnego jednostki dostosowano 

do aktualnie obowiązujących przepisów prawa. Ponadto dokonano zmian dotyczących struktury 

organizacyjnej. Zaktualizowane zostały stanowiska pracy oraz zakresy zadań realizowanych na 

poszczególnych stanowiskach. W związku z dużą ilością proponowanych zmian przygotowano 

jednolity tekst, wnioskując o uchylenie poprzedniej wersji. 
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Starosta zapytał, czy ktoś z członków Zarządu ma pytania w tym punkcie? 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 5 członków: 

 

- 5 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

 

W związku z powyższym Uchwała Nr 47/2019 została podjęta i stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.3 

Wybór firmy do opracowania analizy i oceny bieżącej sytuacji zakładów opieki zdrowotnej                           

w Czarnkowie i Trzciance oraz procesów ich restrukturyzacji.  

 Starosta przekazał Zarządowi, iż jest po rozmowach z firmą doradczą AMG Finanse z Łodzi, 

która podjęłaby się opracowania analizy i oceny bieżącej sytuacji organizacyjnej, prawnej                           

i finansowej zakładów opieki zdrowotnej w Czarnkowie i Trzciance. Analiza służyć miałaby 

wskazaniu kierunków rozwoju szpitali lub ich restrukturyzacji wraz programem naprawczym                         

i pośrednictwem  w poszukiwaniu źródeł finansowania tych procesów. Wstępną diagnozę firma 

byłaby w stanie przygotować w terminie do 45 dni od podpisania umowy, opracowaną na bazie 

dokumentów szpitali, udostępnianych za pośrednictwem Powiatu.  

  Zarząd wyraził wolę współpracy z ww. firmą, jednak ostateczna decyzja podjęta zostanie po 

zapoznaniu się z treścią umowy w tym zakresie oraz szczegółowym określeniu kosztów z tym 

związanych.   

Ad.4 

Zarząd przystąpił do rozpatrzenia spraw z zakresu edukacji: 

 

1) założenia do arkuszy organizacyjnych dla szkół i placówek w roku szkolnym 2019/2020, 

 

 Naczelnik Wydział Edukacji przedłożył Zarządowi  założenia do arkuszy organizacyjnych dla 

szkół i placówek oświatowych na rok szkolny 2019/2020 – zał. nr 9. 

 Projekt arkusza organizacyjnego zaopiniowany przez zakładowe organizacje związkowe, 

dyrektor jednostki  obowiązany jest złożyć w terminie do dnia 21 kwietnia 2019 r., natomiast aneksy 

do arkusza należy złożyć nie później niż do 22 sierpnia 219 r. Zgodnie z założeniami, m.in. 

zatrudnienie nauczyciela wykazane w arkuszu organizacyjnym, w żadnym miesiącu roku szkolnego 

nie może przekroczyć wymiaru 1,5 etatu. Wszystkie zatrudnienia, które wymagają odrębnej zgody 

Zarządu Powiatu należy umieścić w arkuszu na wakatach i poszukiwać nowych osób do zatrudnienia. 

Nauczyciel niepełnosprawny zaliczony do znacznego lub umiarkowanego stopnia niepełnosprawności 

nie może mieć przydzielonych godzin ponadwymiarowych. Nie przydziela się godzin 

ponadwymiarowych dla dyrektorów szkół i kadry kierowniczej. W szczególnych wypadkach 

podyktowanych wyłącznie koniecznością realizacji programu nauczania, nauczyciel może być 

zobowiązany do odpłatnej pracy w godzinach ponadwymiarowych zgodnie z posiadaną specjalnością. 

Wymiar zatrudnienia pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 

zawodowych wynosi 22 godziny tygodniowo, natomiast nauczycieli praktycznej nauki zawodu i na 

kwalifikacyjnych kursach zawodowych, wynosi 20 godzin tygodniowo.  W odniesieniu do liczebności 

uczniów w oddziale i podziału na grupy, ustalono m.in. że zajęcia rozszerzone należy realizować                      

w grupach liczących min. 24 uczniów, a w przypadku zajęć z języka obcego – w grupie liczącej min. 

20 osób. Nie należy dzielić grupy w oddziałach liczących do 24 uczniów w zakresie informatyki                          

i technologii informacyjnej. W liceum ogólnokształcącym, szkole branżowej I stopnia i w technikum, 

oczekiwana liczba uczniów w oddziale klasy pierwszej wynosi min. 30 uczniów. W uzasadnionych 

przypadkach, w szkołach prowadzących kształcenie ogólne i w szkołach prowadzących kształcenie 
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zawodowe ale tylko w odniesieniu do oddziału kształcącego w jednym zawodzie, można utworzyć 

oddział liczący 24 uczniów lub nie mniej niż 28 uczniów. Liczba uczniów w oddziale łączonym 

kształcącym w dwóch zawodach wynosi min. 30 uczniów. Teoretyczne kształcenie zawodowe 

prowadzone w ODIDZ w Czarnkowie prowadzone będzie w grupach liczących nie mniej niż                          

6 uczniów. Minimalna liczba uczestników kwalifikacyjnych kursów zawodowych nie może być 

mniejsza niż 20 osób, a odstępstwa od tej zasady wymagają zgody Zarządu Powiatu.     

Zarząd pozytywnie zaopiniował i zaakceptował opracowane przez Wydział Edukacji założenia 

do arkuszy organizacyjnych dla szkół i placówek oświatowych na rok szkolny 2019/2020 

 

2) pomoc zdrowotna dla nauczycieli oraz nauczycieli emerytów szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych przez powiat w I kwartale 2019 roku, 

 Naczelnik Wydziału Edukacji zapoznał Zarząd z opinią ( zał. nr 10 ) wypracowaną przez 

Komisję rozpatrującą wnioski o przyznanie pomocy zdrowotnej dla nauczycieli, nauczycieli emerytów 

i rencistów szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat w I kwartale 2019 roku. 

Komisja rozpatrzyła ogółem 8 wniosków w tej sprawie. Po szczegółowej ich analizie i załączonej 

dokumentacji potwierdzającej przewlekłe schorzenia, choroby i przebieg leczenia, postanowiono 

wszystkie wnioski zakwalifikować do udzielenia wsparcia finansowego. Zgodnie z uchwałą Rady 

Powiatu z marca 2011 roku, wysokość jednorazowego zasiłku nie może przekroczyć 50% kwoty 

minimalnego wynagrodzenia za pracę określonego w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia                         

11 września 2018 r. w sprawie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz wysokości 

minimalnej stawki godzinowej w 2019 r. tj. kwoty 2.250 zł, z której 50% stanowi kwotę 1.125 zł. 

Komisja zaproponowała udzielenie pomocy finansowej 8 emerytowanym nauczycielom ze szkół w 

Czarnkowie i Trzciance na ogólną kwotę 6.650 zł. Najwyższe wsparcie wynosi 1.125 zł, a najniższe 

600 zł.  

 Zarząd zaakceptował przygotowaną przez Komisję propozycję podziału środków, które 

przypisane zostaną do budżetów poszczególnych szkół na najbliższej sesji Rady Powiatu. 

3) wniosek Stowarzyszenia Bezpieczny Port o nieodpłatne udostępnienie hali  w Trzciance. 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek ( zał. nr 11 ) Stowarzyszenia Bezpieczny Port o nieodpłatne 

udostępnienie hali  widowiskowo-sportowej w Trzciance od kwietnia do końca czerwca br. w drugą                    

i czwartą środę miesiąca w godz. od 16 do 18 z przeznaczeniem na prowadzenie zajęć aktywizujących 

dla osób niepełnosprawnych ruchowo. 

Wniosek rozpatrzono pozytywnie.  

Ad.5 

Przyjęcie bilansu z wykonania budżetu powiatu za 2018 rok. 

Zarząd przyjął omówiony przez Skarbnika Powiatu bilans z wykonania budżetu powiatu 

czarnkowsko-trzcianeckiego, sporządzony według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r. Przyjęty bilans 

przekazany został Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

Ad.6 

Informacja z otwarcia ofert w przetargu nieograniczonym na budowę sali gimnastycznej wraz 

zapleczem sanitarno-higienicznym oraz termomodernizacją i remontem przyległego do niej budynku 

dydaktycznego Liceum Ogólnokształcącego w Czarnkowie. 

Wicestarosta zapoznał członków Zarządu z informacją ( zał. nr 13 ) z otwarcia ofert                               

w przetargu nieograniczonym na budowę sali gimnastycznej wraz zapleczem sanitarno-higienicznym 

oraz termomodernizacją i remontem przyległego do niej budynku dydaktycznego Liceum 

Ogólnokształcącego w Czarnkowie. W budżecie powiatu na realizację całego zadania w latach 2019-

2021(łącznie z zadaniami około inwestycyjnymi) zaplanowano kwotę 7.500.000 zł. Zgodnie                               

z kosztorysem inwestorskim, na realizację zamówienia przewidziano kwotę 6.500.000 zł brutto.                  

Do przetargu swoje oferty złożyło  5 firm, z których najkorzystniejszą pod względem cenowym jest 
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oferta Firmy KANROD Dariusz Dorna z Wielenia, oferująca realizację zadania za kwotę 6.970.000 zł 

brutto.    

 Kolejnym krokiem będzie wystąpienia do oferenta, który złożył najkorzystniejszą ofertę,                         

o niezbędne dokumenty wynikające z ogłoszenia o zamówieniu.  

 

Ad.7 

Prośba Komendanta Powiatowego Policji w Czarnkowie o wsparcie finansowe zakupu radiowozów 

służbowych w bieżącym rok. 

Zarząd rozpatrzył prośbę ( zał. nr 14 ) Komendanta Powiatowego Policji w Czarnkowie                          

o wsparcie finansowe kwotą 22.500 zł zakupu radiowozów służbowych w systemie „50/50”                           

w bieżącym roku. W tegorocznym budżecie powiatu zaplanowano na ten cel środki w wysokości 

22.000 zł, a wyższa o 500 zł kwota wynika ze wzrostu ceny zakupu pojazdu w stosunku do cen 

ubiegłorocznych.  

 Zarząd przychylił się po prośby Komendanta. 

Ad.8 

Wnioski i interpelacja radnej Izabeli Bobińskiej skierowane do Zarządu Powiatu i Starosty. 

Zarząd zapoznał się z  treścią wniosków i interpelacji radnej Izabeli Bobińskiej skierowanych 

do Starosty i do Zarządu Powiatu.  

Interpelacja ( zał. nr 15 )  dotyczyła zapytania „czy nauczycielom wypłacane są należne im 

dodatki i czy subwencja z budżetu centralnego zabezpiecza w pełni potrzeby oświaty w naszym 

powiecie”, natomiast wnioski dotyczyły:  

− udostępnienia na terenie Starostwa Powiatowego pomieszczenia w celu spotkań  

z mieszkańcami w ramach dyżurów radnej powiatu – zał. nr 16; 

− podjęcia rozmów z dyrektorami szpitali powiatowych i kierownikami oddziałów 

położniczo-ginekologicznych w celu dostosowania, doposażenia oraz przeszkolenia 

personelu jednego oddziału szpitalnego i poradni, która będzie dostosowana do obsługi 

pacjentek z niepełnosprawnością z podziałem na różne jej rodzaje, tj. 

niepełnosprawnością ruchową, intelektualną, wzrokową, słuchową – zał. nr 17;  

− podjęcia rozmów z Regionalną Dyrekcją Lasów Państwowych w Pile w celu ustalenia 

współpracy przy remoncie nawierzchni dróg powiatowych, w tym remontu drogi nr 

1341P na odcinku Gębice-Wyszyny – zał. nr 18.   

Wnioski jak i interpelację skierowano do merytorycznych Wydziałów w celu analizy możliwości ich 

realizacji.  

Ad.9 

Przyjęcie protokołów z dwóch poprzednich posiedzeń. 

 

 Zarząd przyjął protokół z dwóch poprzednich posiedzeń, tj. z dnia 28 lutego 2019 r. i z dnia 

07.03.2019 r. 

Ad.10 

Sprawy różne. 

 

Starosta przypomniał, że Powiat jest członkiem Stowarzyszenia Związku Gmin i Powiatów 

Nadnoteckich (a już niedługo Stowarzyszenia Północnej Wielkopolski),  które działa od roku 1991. 

Stowarzyszenie to  działa na rzecz integracji poszczególnych szczebli samorządu terytorialnego. 

Stanowi forum wymiany doświadczeń i inicjatyw skierowanych na rozwój Wielkopolski. Każdy                   

z członków opłaca roczną składkę, na rok 2019 składka oczekiwana od Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianekiego to 12 tys. zł. Wcześniej Powiat płacił składkę w wysokości 5 tys. zł, w związku z tym 

postanowiono, że Powiat nie będzie płacił składki wyższej niż 6 tys. zł i taka propozycja 

przedstawiona zostanie przez Starostę podczas Walnego Zgromadzenia Członków Stowarzyszenia, 

które odbędzie się w dniu 18 marca br. w siedzibie Wyższej Szkoły Zawodowej w Pile.  
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 Członek Zarządu Pan Czarnecki przedstawił  informację ze spotkania, w którym uczestniczył, 

w dniu 7 marca 2019 roku w UM w Poznaniu.  Spotkanie zorganizowane zostało pod patronatem 

Prezydenta Miasta Poznania, na które zaproszeni zostali burmistrzowie, wójtowie, starostowie                                                 

i Marszałek Województwa Wielkopolskiego w sprawie sytuacji ekonomiczno-finansowej PKS Poznań 

S.A. i kierunków dalszych działań. W trakcie spotkania Prezydent Miasta Poznania przedstawił 

jednostkom samorządu terytorialnego możliwość: 

- współfinansowania kosztów utrzymania połączeń autobusowych; 

- nieodpłatnego przekazania akcji spółki na rzecz jednostki samorządu lub ich związku; 

- nabycia autobusów i przejęcie kierowców na zasadzie porozumienia pracodawców.  

 Jeśli chodzi o Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki dotyczy to linii Czarnków-Połajewo, autobus 

na tej linii kursował 72 razy. Koszt jak Powiat musiałby ponieść, w przypadku współfinansowania 

kosztów utrzymania tego połączenia to szacunkowo kwota 32.459 zł, a są powiaty, które musiałby 

ponieść koszty 300-400 tys. zł. Prezydent oczekuje na wstępne dekorację gmin/powiatów co do 

dalszych decyzji do dnia 18 marca br. W obecnej sytuacji ekonomiczno-finansowej Spółki, wobec 

braku zmian przepisów ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, w przypadku braku woli 

dofinansowania połączeń przez jednostki samorządu terytorialnego, Spółka z dniem 30 czerwca 2019 

roku zawiesi połączenia regularne z uwagi na brak możliwości dalszego finansowania działalności                     

w zakresie przejazdów autobusowych w ramach posiadanych środków własnych. Pan Czarnecki 

uważał, że Powiat nie powinien wchodzić w ten temat. 

 Zarząd po analizie tematu uznał, że nie będzie współfinansował kosztów utrzymania połączeń 

autobusowych. Nie widzi też możliwości wejścia do Związku, który miałaby przejąć spółkę, a tym 

bardziej nabycia autobusów i przejęcia kierowców.  

 

  

 Skarbnik Powiatu, krótko odniosła się do zmian ustawy o finansach publicznych i wiążących 

się z tym zmian dotyczących sporządzania wieloletnich prognoz finansowych.  

  

 

Na tym posiedzenie i protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 14 marca                     

2019 r. zakończono. Termin kolejnego posiedzenia Zarządu zaplanowano na dzień 21 marca 2019 r. 
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